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MERCAT LABORAL

L es dades de l’evolució dels 
sous dels assalariats durant 
l’últim any han desencade-
nat les reaccions de la pa-

tronal i dels sindicats. El secretari 
general d’Unió Sindical d’Andor-
ra (USdA), Gabriel Ubach, alertava 
ahir que «fa molt temps que s’avi-
sa d’aquesta situació i ningú ens es-
tà fent cas». «Cal una reactivació eco-
nòmica que no s’aconseguirà amb 

Xavier Altimir: «Els empresaris 
també són més pobres»
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les retallades», afegia. I comparava 
les accions econòmiques que s’es-
tan duent a terme amb les que s’es-
tan fent a altres països com Espanya. 
«El senyor Antoni Martí està copiant 
a Mariano Rajoy amb les seves polí-
tiques de retallades», sentenciava. 
També deia la seva el president de la  
Confederació Empresarial Andorra-
na (CEA), Xavier Altimir:  «Els empre-
saris també són més pobres».

Així mateix, el secretari general 
del Sindicat Andorrà de Treballa-
dors (SAT), Guillem Fornieles, afir-
mava que «la pèrdua de poder adqui-
sitiu dels treballadors fa que gastin 
menys i això afecta el comerç intern: 
la gent ha de gastar el mínim possi-
ble per poder arribar a final de mes 
o, en alguns casos, per sobreviure». 

«El senyor Antoni Martí està 
copiant a Mariano Rajoy 
amb les seves polítiques de 
retallades»

«La gent ha de gastar el mínim 
possible per poder arribar a final 
de mes o, en alguns casos, per 
sobreviure»
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«Ens sap greu que baixin els 
sous dels treballadors però a 
vegades els mercats t’obliguen a 
ajustar»

«Ve gent que ha perdut la feina 
o que té sous molt baixos, 
normalment amb família, que 
necessiten ajuda»
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tan fent els països veïns», va remar-
car. Un tema que també preocupa-
va tant a sindicats com a la patronal 
és l’augment del 2% de les cotitzaci-
ons a la CASS a repartir entre empre-
sari i treballador. El president de la 
CEA va assegurar que aquesta mesu-
ra «no ajudarà a ningú» i va valorar-
la de «mala política». Guillem For-
nieles coincidia en aquest aspecte 
i demanava un «repartiment més 
equitatiu de la riquesa». 

INCREMENT DE LES AJUDES/ La presiden-
ta i coordinadora de l’associació Ca-
risma, Halina Berchelsen, informa-
va que en el darrer any han notat un 
increment de les persones que es di-
rigeixen a l’entitat demanant ajuda 
«perquè no poden pagar coses de ne-
cessitat bàsica al preu normal». Se-
gons la Halina, «ve gent que ha per-
dut la feina o que té sous molt bai-
xos, normalment amb família, que 
necessiten ajuda». Des de l’associa-
ció, explicava, «posem preus simbò-
lics que permeten a aquestes perso-
nes adquirir productes de necessi-
tat bàsica». H

Fornieles apuntava que l’evolució 
negativa dels sous tindrà «un efec-
te dòmino». «Si seguim així, les boti-
gues seguiran tancant». 

Els secretaris dels dos sindicats 
coincidien en què les accions del cap 
de Govern, Toni Martí, han tingut 
«un impacte molt negatiu en les eco-
nomies andorranes» i que per tornar 
al nivell adquisitiu de fa uns anys 
caldrà «un esforç important» per 
part de tothom. «Fins ara es deia que 
el salari mitjà d’Andorra eren 2.000 
euros. Molta gent es pregunta qui té 
la part del seu sou que falta per arri-
bar a aquesta xifra», declarava Forni-
eles. I remarcava que «s’ha imposat 
la llei dels que manen». 

Per la seva banda, el president de 
la Confederació Empresarial Andor-

rana (CEA), Xavier Altimir, afirmava 
que «les empreses tampoc estan per 
tirar coets» i que «ens sap greu que 
baixin els sous dels treballadors pe-
rò a vegades els mercats t’obliguen a 
ajustar». En aquesta línia, va dir que 
«els empresaris també són més po-
bres». I va fer referència a les declara-
cions del passat dimarts de la conse-
llera general, Sílvia Bonet, que apun-
tava que en el darrer any s’havien 
vist «brots verds». «Nosaltres no ve-
iem millores per enlloc, el que hi ha 
és una crisi econòmica», va adverar.

Així mateix, va demanar més 
ajudes pels empresaris, per exem-
ple, amb «més facilitats per contrac-
tar gent en pràctiques o de forma 
temporal». «Ens hem d’adaptar al 
moment que estem vivint com es-

Naudi pregunta pels criteris que 
determinaran la posició de l’heliport

Veient les darreres controvèrsies so-
bre la construcció o no de l’heliport i 
el seu possible emplaçament, el con-
seller general de Socialdemocràcia i 
Progrés d’Andorra (SDP), Victor Nau-
di, ha presentat una pregunta amb 
resposta escrita al Consell General 
per conèixer quins han estat els cri-
teris i la puntuació obtinguda per 
determinar la idoneïtat dels possi-
bles indrets on es podria instal·lar 
l’heliport nacional, així com quins 
han estat els motius pels quals s’han 
rebutjat els altres vuit emplaça-
ments d’un llistat de 10 del total pro-
posats.

D’aquesta manera, SDP conside-
ra que el plantejament en la cons-
trucció de l’heliport nacional i la 
seva ubicació es troben envoltades 
d’importants controvèrsies al «no 
quedar clares quines són les condi-
cions que fan decantar-se per un in-
dret o un altre i quins són els resul-
tats dels informes que recomanen 
un emplaçament determinat». 

El partit també ha destacat que 
aquest fet està provocant «molta pre-
ocupació entre els ciutadans que ve-
uen que l’ombra de la construcció 
del possible heliport nacional pot 
ser a la vora de les seves cases amb 
tots els prejudicis que això pot com-

portar». Tanmateix, SDP considera 
que s’han de conèixer tots els crite-
ris i tots els emplaçaments possibles 
amb la seva puntuació fins trobar 
el lloc més adient «i que provoqui 
menys problemes pels ciutadans del 
nostre país». H

El conseller general d’SDP vol 
saber perquè s’han rebutjat 
vuit dels emplaçaments 
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33 El conseller general de Socialdemocràcia i Progrés d’Andorra.

breus

Designació de carreteres 
i gestió de la xarxa viària

Prorrogat el termini 
d’esmena legislatiu

LLEI 3 El Consell General ha admès  a 
tràmit i publicat el Projecte de llei 
de designació de carreteres i gestió 
de la xarxa viària. També ha obert el 
termini de presentació d’esmenes 
per aportar solucions uniformes a la 
nomenclatura viària designant amb 
claredat les carreteres generals.

PROJECTE 3 El Consell General ha 
prorrogat al termini per a la presen-
tació d’esmenes al Projecte de llei 
qualificada de modificació de la Llei 
qualificada de la Justícia, del 3 de se-
tembre de 1993. El nou termini fina-
litza el dia 3 de març del 2016 a les 
17.30 hores.

78.630 roamers durant el 
pont de la Puríssima

La xarxa Mobiland d’Andorra Te-
lecom ha registrat al llarg del Pont 
de la Puríssima un total de 78.630 
terminals mòbils estrangers en iti-
nerància, coneguts com a roamers. 
La xifra representa un increment 
del 37% respecte el mateix pont del 
passat any, on el nombre de termi-
nals va ser de 57.294.

D’aquesta manera, Andorra 
Telecom destaca que la mitjana 

d’aparells mòbils estrangers que 
han utilitzat la xarxa durant el 
pont és de 15.726 per jornada, un 
9,8% més que la mitjana diària pel 
mateix període del passat any, on 
es van comptabilitzar 14.324 apa-
rells.

D’altra banda, Andorra Tele-
com va registrar el número de mò-
bils sota la seva cobertura, remar-
cant que la punta es va produir diu-
menge a les 14:15 hores amb un 
total de 99.382 terminals en terri-
tori andorrà, la meitat dels quals 
eren estrangers. Aquesta xifra és 
un 12% més alta que el màxim de 
89.330 terminals que es va comp-
tavilitzar durant el pont de 2014. H

La màxima connexió 
va ser diumenge amb 
99.382 aparells
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